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Úvodník 

Vážení spoluobčané,
přiblížily se nám letní 
měsíce a my Vám opět 
přinášíme nové číslo

našeho martinovského 
občasníku. 

Přejeme Vám dobrou 
náladu, příjemnou 
dovolenou a dětem 
krásné, slunečné 

a pohodové prázdniny, 
bez smutku, úrazů 

a se šťastným návratem 
k rodičům.

  redakční rada

Z jednání Rady městského 
obvodu Martinov od března 
2008 do května 2008

ného upraveného rozpočtu MOb Martinov 
na rok 2008 – dotace z vyšších rozpočtů, 
a 3. rozpočtové opatření MOb Martinov 
k 31. květnu 2008 ve výši 0,09 % schvále-
ného upraveného rozpočtu MOb Martinov 
na rok 2008 – dotace na dávky v hmotné 
nouzi;

souhlasila:
- se vstupem na pozemek parc. č. 2746/1 ve 

vlastnictví SMO – MOb Martinov a umís-
tění přípojky splaškové kanalizace pro 
RD Kamenná 3123 a se zřízením úplat-
ného věcného břemene a dále se změnou 
užívání stávajícího septiku na nádrž na 
dešťovou vodu,

- s uzavřením smlouvy o zřízení úplatné-
ho věcného břemene k pozemkům parc. 
č. 2949, 2950, 3058/1, 4427/1 a 3065 
s majiteli bytů za účelem umístění a pro-
vozování plynovodního řadu a přípojky 
dešťové kanalizace v rámci stavby „By-
tové domy, 18 b.j. Ostrava-Martinov, ul. 
Přední Padělky“,

- s úpravou obecně závazné vyhlášky – 
Statut města Ostravy, jejímž důsledkem 
bylo oprávnění města zadat realizaci vy-
budování přístřešků na zastávkách MHD 
v úzké součinnosti s městskými obvody,

- s provedením oplocení části pozemku 
parc. č. 2403/3 o výměře cca 20 m2 jako 
vlastník pozemku dle žádosti pana Jaro-
míra Fialy, Martinovská 3145,

- se vstupem na pozemky parc. č. 3075 
a 3237/1 kat. území Martinov ve Slezsku 
ve vlastnictví SMO svěřených měst-
skému obvodu Mar t inov a umístění 
přípojky splaškové kanalizace a vody 
v rámci stavby „Letní restaurace s ven-
kovním posezením, ul. Přední Padělky, 
Ostrava-Martinov“ a se zřízením úplatného 

(pokračování na straně 2) 

Rada městského obvodu Martinov
rozhodla:
- o pronájmech pozemků v zahrádkových 

osadách a chatovištích na základě žádostí 
majitelů chat,

- o poskytnutí finančního příspěvku Mys-
liveckému svazu Děhylov na zakoupení 
chovných zajíců ve výši 8 tis. Kč,

- o uzavření dodatku ke smlouvě o dílo 
s firmou JANKOSTAV s.r.o. na realizaci 
stavby „Rekonstrukce Jantarové stezky“, 
kterým se zvyšuje cena z důvodu dopra-
cování PD vodního díla a na nějž byla 
poskytnuta dodatková dotace ze SMO,

- o uzavření smlouvy o kontrolní činnosti  
č. 2/SoD/2008 na výkon technického 
dozoru investora na stavbě „Rekonstruk-
ce Jantarové stezky“ s Ing. Otmarem 
Olšovským,

- naúčtovat dlužníkům nezaplacených po-
platků ze psů na rok 2008 úhradu poštov-
ného za každou zaslanou upomínku, a to 
i těm, kteří psa již nevlastní, ale dosud tuto 
skutečnost ÚMOb Martinov neoznámili,

- o zadání veřejné zakázky malého rozsahu 
„Oprava chodníku na ulici Na Svobodě“ 
a uzavření smlouvy o dílo s firmou STA-
VEX Ostrava, s.r.o., Ostrava – Svinov, za 
cenu 86 tis. Kč,

- o přebytečnosti starých, nepotřebných 
dlaždic z chodníku Na Svobodě, jejich 
ocenění 6,-- Kč/1 ks a prodeji 150 ks 
zájemnci Společenství vlastníků Marti-
novská 3174;

schválila:
- po předchozím neschválení účast tajem-

nice ÚMOb Martinov na pracovní cestě 
Sdružení tajemníků městských a obecních 
úřadů ČR do Lotyšska,

- 2. rozpočtové opatření MOb Martinov 
k 30. dubnu 2008 ve výši 2,17 % schvále-
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 (pokračování ze strany 1) 
 věcného břemene k těmto pozemkům,
- jako vlastník účelové komunikace na 

pozemku parc. č. 3199 s napojením nemo-
vitosti na pozemku parc. č. 3198 zřízením 
sjezdu a nájezdu v souladu se žádostí man-
želů Honyszových a zároveň se vstupem na 
tento pozemek k umístění přípojky plynu 
s podmínkou uvedení pozemku do původ-
ního stavu a se zřízením úplatného věcného 
břemene k tomuto pozemku,

- jako vlastník místní komunikace ul. Na 
Pastvisko s napojením nemovitosti na 
pozemku parc. č. 2953/3 zřízením sjezdu 
a nájezdu v souladu se žádostí Šárky Dy-
chusové, 

- jako vlastník místní komunikace ul. Na 
Svobodě s napojením nemovitosti na 

pozemku parc. č. 3297 zřízením sjezdu 
a nájezdu v souladu se žádostí Jaroslava 
Zapletala;

nesouhlasila:
- s umístěním reklamní tabule Evropské 

realitní agentury na plotu zahrady kolem 
radnice Martinov;

vzala na vědomí:
- návrh znění obecně závazné vyhlášky 

o provedení speciální deratizace na území 
města Ostravy,

-  návrh znění obecně závazné vyhlášky, 
kterou se reguluje provozování výherních 
hracích přístrojů na území města Ostra-
vy,

- návrh rady města na vydání obecně závazné 
vyhlášky statutárního města Ostravy zaka-
zující konzumaci alkoholických nápojů na 

veřejných prostranstvích a současně nevy-
mezila na území MOb Martinov území, na 
kterém by se vymezoval zákaz konzumace 
alkoholických nápojů,

- přehled hospodaření SMO – MOb Martinov 
za období od 1. ledna do 31. března 2008;

požádala:
- Radu města Ostravy o opravu sazby místní-

ho poplatku za užívání veřejného prostran-
ství v MOb Martinov v obecně závazné 
vyhlášce č. 2/2007, o místním poplatku za 
užívání veřejného prostranství;

stanovila: 
- podle zákona o obcích celkový počet 11 

zaměstnanců zařazených do ÚMOb Mar-
tinov, z toho čtyři v dělnických profesích.

Šárka Lyčková,
 tajemnice ÚMOb Martinov

Zastupitelstvo městského obvodu Martinov mimo jiné projednalo...

V uplynulém období Zastupitelstvo městského 
obvodu Martinov projednalo celkem 17 progra-
mových bodů. Kompletní zápisy jsou k dispozici 
na úřadě.

12. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
MĚSTSKÉHO OBVODU MARTINOV

Přítomni: 14 členů obvodního zastupitelstva 
(Zdeněk Kudělka od 2. bodu programu), 
 Dagmar Lapešová, DiS. – finanční úsek ÚMOb 
Martinov, Libuše Hausnerová – MJP úsek 
ÚMOb Martinov
Omluveni: Miroslav Bongár, Šárka Lyčková – 
tajemnice ÚMOb Martinov
Ověřovatelé zápisu: Ing. Radim Bochňák, CSc., 
Jiří Navrátil
Zapisovatelka: Dagmar Lapešová, DiS. –  
finanční úsek ÚMOb Martinov

V úvodu 12. zasedání přivítal starosta všechny 
přítomné členy zastupitelstva a poté podali ově-
řovatelé minulého zápisu Ing. Jan Holuša a pan 
Rostislav Musálek zprávu o ověření  zápisu z mi-
nulého zasedání s uvedením, že na poslední straně 
byla nalezena chyba v uvedení špatného směru 
autobusové zastávky. Poté byla provedena oprava 
a zápis již byl shledán bez závad a obsahující všechny  
údaje. Zápis byl schválen 12 hlasy pro, 1 se zdržel 
hlasování (Plaček). Ověřovateli dnešního zápisu 
byli ustanoveni Ing. Radim Bochňák, CSc., a pan 
Jiří Navrátil – schváleni 12 hlasy pro, 1 se zdržel 
hlasování (Navrátil).
1) bod 2 – Dne 9. 5. 2007 požádali manželé Zdenka 
a Pavel Klímkovi o odkoupení pozemku parc. č. 
2938/2 zahrada o výměře 176 m2 v kat. území Mar-
tinov ve Slezsku ve vlastnictví statutárního města 

Ostravy svěřeného městskému obvodu Martinov.  Na 
tento pozemek je v současné době uzavřena nájemní 
smlouva č. 9/1998-P mezi SMO, městským obvodem 
Martinov a Pavlem Klímkem. O záměru prodat 
uvedený pozemek rozhodlo zastupitelstvo městského 
obvodu dne 28. 5. 2007 usnesením č. 44/5. O záměru 
prodat uvedený pozemek rozhodlo zastupitelstvo 
města dne 19. 9. 2007 usnesením č. 476/10. Záměr 
obce prodat uvedený pozemek byl zveřejněn na 
úřední desce Úřadu městského obvodu Martinov od 
10. 10. 2007 do 25. 10. 2007. Rada městského obvodu 
Martinov projednala věc prodeje pozemku a svým 
usnesením č. 375/31 ze dne 17. 3. 2008 souhlasí s pro-
dejem. MUDr. Gallus k tomuto bodu programu uve-
dl, že dle cenové mapy je v této lokalitě cena 520,--  
Kč/m2. Starosta uvedl, že v současné době MOb 
Martinov tento pozemek již nepotřebuje poté, 
co byla provedena celková rekonstrukce návsi 
v Martinově, a navrhl prodat tento pozemek za 
navrhovanou cenu dle znaleckého posudku. Poté 
bylo ještě uděleno slovo panu Klímkovi, který 
sdělil, že za cenu 520,-- Kč/m2 nemá zájem tento 
pozemek koupit. Starosta dal poté hlasovat o návrhu 
prodeje za cenu znaleckého posudku 306,55 Kč/m2 
a související výdaje. Členové zastupitelstva poté 
rozhodli o prodeji části výše uvedeného pozemku 
parc. č. 2938/2 zahrada o výměře 176 m2 v kat. 
území Martinov ve Slezsku ve vlastnictví statutár-
ního města Ostravy svěřeného městskému obvodu 
Martinov paní Zdence Klímkové a panu Pavlu Klím-
kovi za celkovou cenu 58.615,-- Kč dle přílohy č. 3, 
 a to 8 hlasy pro (Civín, Kudělka, Navrátil, Boch-
ňák, Plaček, Holuša, Bošotová, Závodská), 3 proti 
(Gallus, Musálek, J. Křížek) a 3 se zdrželi hlasování 
(Pardubická, Č. Křížek, Míková). Obvodní zastu-
pitelstvo současně zmocnilo starostu městského 
obvodu Martinov k podpisu kupní smlouvy na výše 
uvedený pozemek v souladu s návrhem na usnesení 
a písemným materiálem č. 2.
2) bod 3 – Dne 18. 4. 2007 požádal pan Bořivoj 
Škrbel o odkoupení části pozemku parc. č. 3075 
ost. plocha, ost. komunikace o výměře 33 m2 
v kat. území Martinov ve Slezsku ve vlastnictví 

statutárního města Ostravy svěřeného městskému 
obvodu Martinov. Tento pozemek chce využít ke 
zřízení vjezdu na pozemek parc. č. 3112/2, který 
má ve svém vlastnictví. O záměru prodat uvedený 
pozemek rozhodlo zastupitelstvo městského obvo-
du dne 28. 5. 2007 usnesením  č. 45/5.  O záměru 
prodat uvedený pozemek rozhodlo zastupitelstvo 
města dne 19. 9. 2007 usnesením č. 476/10. Záměr 
obce prodat uvedený pozemek byl zveřejněn na 
úřední desce Úřadu městského obvodu Martinov 
od 10. 10. 2007 do 25. 10. 2007.  Rada městského 
obvodu Martinov projednala věc prodeje pozemku 
a svým usnesením č. 376/31 ze dne 17. 3. 2008 
souhlasí s prodejem. Poté obvodní zastupitelstvo 
rozhodlo všemi 14 hlasy pro o prodeji části tohoto 
pozemku parc. č. 3075 ost. plocha, ost. komunikace 
o výměře 33 m2 v kat. území Martinov ve Slezsku 
ve vlastnictví statutárního města Ostravy svěře-
ného městskému obvodu Martinov panu Bořivoji 
Šrbelovi za celkovou cenu 10.391,50 Kč dle přílohy 
č. 3 a zároveň zmocnilo starostu městského obvodu 
Martinov k podpisu kupní smlouvy na výše uvedený 
pozemek v souladu s návrhem na usnesení a písem-
ným materiálem č. 3.
3) bod 4 – Z důvodu narovnání hranice místní 
komunikace ul. Přední Padělky bylo na jednání dne 
31. 10. 2007 dohodnuto vykoupení  části pozemku 
parc. č. 3111 o výměře 2 m2 od současného vlastníka 
Bořivoje Škrbela. Rada městského obvodu Martinov 
svým usnesením č. 291/23 ze dne 5. listopadu 2007 
požádala Radu města Ostravy o vydání souhlasu 
s nabytím pozemku. Rada města Ostravy na svém 
zasedání dne 22. ledna 2008 projednala záměr kou-
pě pozemku a k tomuto záměru vydala předchozí 
souhlas. Obvodní zastupitelstvo poté vydalo souhlas 
všemi hlasy pro s nabytím této části pozemku parc. 
č. 3111 o výměře 2 m2 v kat. území Martinov ve 
Slezsku koupí od současného vlastníka Bořivoje 
Škrbela z vlastních finančních prostředků SMO – 
městského obvodu Martinov v souladu s návrhem 
na usnesení a písemným materiálem č. 4.
4) bod 5 – Dále bylo členům obvodního zastu-
pitelstva předloženo 1. rozpočtové opatření měst-

Z jednání Rady městského obvodu Martinov 
od března 2008 do května 2008
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ského obvodu Martinov k 29. únoru 2008 ve výši 
3,56 % schváleného rozpočtu městského obvodu 
Martinov na rok 2008 – dotace na dávky v hmotné 
nouzi z vyšších rozpočtů. Rada města Ostravy svým 
usnesením č. 3215/51 ze dne 29. 1. 2008 schválila 
na návrh odboru sociálních věcí a zdravotnictví 
městskému obvodu Martinov částku z dotace na 
dávky v hmotné nouzi – příjmy, ve výdajích se zvy-
šují paragrafy dávek v hmotné nouzi. U paragrafu 
„Odvádění odpadních vod“ se navyšuje položka PD 
– splašková kanalizace Martek elektronik z důvodu 
nutnosti vybudování této kanalizace a připojení 
budovy bývalé školy na splaškovou kanalizaci. Toto 
navýšení je kompenzováno snížením položky na 
opravu splaškové kanalizace Na Svobodě (pivní bar 
Maxim). U paragrafu „Hodnoty místního povědo-
mí“ se navyšuje položka nákup materiálu z důvodu 
vyhotovení fotografií při svěcení zvonu a nákupu 
materiálu na vymalování kapličky. Navýšení po-
ložky je kompenzováno snížením položky spotřeba 
plynu u paragrafu „Činnost místní správy“. U para-
grafu „Místní rozhlas“ se navyšuje položka opravy 
a udržování z důvodu opravy spadlého rozhlasového 
vedení zapříčiněného větrem. Navýšení položky je 
kompenzováno snížením položky spotřeba plynu 
u paragrafu Činnost místní správy. U paragrafu 
„Časopis Martin“ se navyšuje položka ostatní osobní 
výdaje z důvodu uzavření dohody o provedení práce 
na fotografování městského obvodu do časopisu. 
Navýšení položky je kompenzováno snížením po-
ložky spotřeba plynu u paragrafu „Činnost místní 
správy“. U paragrafu „Činnost místní správy“ se 
navyšují položky ostatní osobní výdaje a sociální 
a zdravotní pojištění z důvodu uzavření dohody 
o pracovní činnosti s paní Helenou Zbořilovou na 
výkon agendy na úseku přestupků. Navýšení polo-
žek je kompenzováno snížením položky spotřeba 
plynu u paragrafu „Činnost místní správy“. Po 
zodpovězení dotazů členů zastupitelstva na některé 
položky vzali členové obvodního zastupitelstva 1. 
rozpočtové opatření na vědomí v souladu s návrhem 
na usnesení a písemným materiálem č. 5, a to 13 
hlasy pro, 1 se zdržel hlasování (Plaček).
5) bod 8 – V diskusi bylo projednáno:
a) Starosta informoval členy zastupitelstva: 

- o uspořádání pietního aktu k výročí osvobození 
Martinova v neděli dne 27. dubna 2008,

- o záměru PROMET centra postavit místo bývalé 
Big Billy kancelářské centrum,

- o neakceptování žádosti o dotaci z EU,
- o pokračujícím vyřizování rekonstrukce Janta-

rové stezky.
b) Ing. Č. Křížek informoval členy zastupitelstva 
o pořízení nové schránky do martinovské kaple 
a zároveň se omluvil Josefu Plačkovi a Ing. Jiřímu 
Křížkovi za omylem v MARTINu uvedené sdělení 
o jejich nepřítomnosti místo ověřovatelů podpisu na 
10. zasedání zastupitelstva,
c) Pan Navrátil upozornil, že Na Svobodě směrem 
k zahr. osadě je špatná kanalizace a při dešti stoupá 
voda – starosta přislíbil nápravu.
d) Pan Plaček sdělil, že v občasníku Martin se často 
objevují chyby, a navrhl, aby před oficiálním tiskem 
byla provedena korektura tajemnicí nebo někoho 
z úřadu. Č. Křížek sdělil, že korekturu provádí 
Mgr. Kubica a nějaký češtinář a členové redakční 

rady. Pan Plaček navrhl, aby zastupitelstvo pověřilo 
tajemnici kontrolou správnosti obsahu občasníku, 
než bude dán do tisku. Hlasováním bylo rozhodnuto 
touto kontrolou tajemnici pověřit, a to 11 hlasy pro, 
2 proti (Gallus, Navrátil) a 1 se zdržel hlasování 
(Kudělka).
e) Paní Závodská  se dotázala, co bude nyní v býva-
lém obchodě na návsi - starosta přislíbil zjistit záměr 
majitele. Pan Plaček upozornil, že by měl v případě 
změny MOb schválit změnu užívání.

Zdroj: Zápis z 12. zasedání Zastupitelstva  
městského obvodu Martinov,  

konaného dne 31. března 2008

13. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
MĚSTSKÉHO OBVODU MARTINOV
 
Přítomni: 14 členů obvodního zastupitelstva, 
Šárka Lyčková – tajemnice ÚMOb Martinov, 
Dagmar Lapešová, DiS. – finanční úsek ÚMOb 
Martinov
Omluveni: Ing. Jana Míková, Ph.D.
Ověřovatelé zápisu: MUDr. Magda Bošotová, 
Miroslav Bongár 
Zapisovatelka: Šárka Lyčková – tajemnice ÚMOb 
Martinov

 V úvodu v přivítal starosta všechny přítomné členy 
zastupitelstva a poté podali ověřovatelé minulého 
zápisu Ing. Radim Bochňák, CSc., a pan Jiří Navrátil 
zprávu o ověření zápisu z minulého zasedání s uve-
dením, že zápis byl shledán bez závad a obsahující 
všechny údaje. Zápis byl schválen 14 hlasy pro. Ově-
řovateli dnešního zápisu  byli  ustanoveni MUDr. 
Magda Bošotová a pan Miroslav Bongár – schváleni 
13 hlasy pro, 1 se zdržel hlasování (Bošotová). 
1) bod 2 – Dne 26. 3. 2008 požádal pan Jiří Dlouhý 
o prodej pozemku parc. č. 2422/29 o výměře 19 m2  
k. ú. Martinov ve Slezsku, na kterém má postavenou 
řadovou garáž s ev. č. 2395 ve společném vlastnictví 
s manželkou. Na tento pozemek má žadatel uzavře-
nou se SMO – městským obvodem Martinov smlou-
vu č. 85/98-G o pronájmu pozemku vč. dodatků na 
dobu neurčitou. O prodej uvedeného pozemku již 
žadatel žádal v roce 2005, kdy zastupitelstvo města 
dne 29. 6. 2005 usnesením č. 1801/29 rozhodlo, 
že nemá záměr prodat uvedený pozemek. Rada 
městského obvodu Martinov projednala věc záměru 
prodeje pozemku dne 31. března 2008 a svým usne-
sením č. 387/32 doporučila Zastupitelstvu městské-
ho obvodu Martinov doporučit Zastupitelstvu města 
Ostravy vydání nesouhlasu se záměrem prodeje. 
J. Křížek se dotázal, proč není záměr tento pozemek 
prodat, Č. Křížek vysvětlil, že se jedná o jednu část 
z velké zastavěné plochy garážemi a prodejem by 
došlo k rozkouskování vlastnictví k pozemkům. Na 
základě těchto údajů pak obvodní zastupitelstvo 
doporučilo Zastupitelstvu města Ostravy vydat 
nesouhlas se záměrem prodeje pozemku parc. č. 
2422/29 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 19 m2 
v kat. území Martinov ve Slezsku ve vlastnictví 
statutárního města Ostravy svěřeného městskému 
obvodu Martinov v souladu s návrhem na usnesení 
a písemným materiálem č. 2.
2) bod 3 – U projednávání tohoto bodu programu 
se dotázal p. Navrátil, proč se naopak tyto pozemky 

v lokalitě ZO u Koliby prodávají. Starosta objasnil, 
že se jedná o různé části pozemků různých maji-
telů a tímto prodejem budou uživatelé zahrádek 
majiteli svých pozemků. Paní Bošotová chtěla 
vědět, které konkrétní pozemky v této lokalitě 
jsou ve vlastnictví SMO – MOb Martinov a které 
soukromé. Starosta odvětil, že celkovou mapu 
nechá zpracovat na příští zasedání zastupitelstva. 
Nato paní Bošotová navrhla, aby byly z programu 
dnešního zasedání staženy body č. 3–7, které se 
vztahují ke stejné lokalitě, a byly projednány na 
příštím zasedání, kdy bude k dispozici mapa. 
Starosta dal o tomto návrhu hlasovat a přesunutí 
těchto 5 materiálů bylo schváleno 11 hlasy pro, 3 se 
zdrželi hlasování (Civín, Plaček, Č. Křížek).
3) bod 4 – Zastupitelstvu městského obvodu 
Martinov byla dále předložena Zpráva o výsledku 
přezkoumání hospodaření Statutárního města Os-
trava, městského obvodu Martinov za rok 2007 ze 
dne 18. dubna 2008 provedeného firmou TOP AU-
DITING, spol. s r.o., Kotlářská 931/53, 602 00 Brno. 
Výsledek přezkoumání hospodaření podle zákona č. 
420/2004 Sb., o přezkoumávání hospodaření územ-
ních samosprávných celků a dobrovolných svazků 
obcí ve znění pozdějších předpisů byl vyjádřen dle 
§ 10 odst. 3 písm. a), tzn. že nebyly zjištěny chyby 
a nedostatky a nebylo zjištěno porušení rozpočtové 
kázně ani neúplnost, neprůkaznost nebo nespráv-
nost vedení účetnictví. V diskusi k tomuto bodu 
uvedl p. Holuša, že pokud nebyly zjištěny žádné 
chyby a nedostatky, není nutné k tomuto bodu nic 
dalšího uvádět. Na základě výše uvedeného obvodní 
zastupitelstvo vzalo na vědomí všemi hlasy pro Ko-
mentář k výsledku hospodaření Městského obvodu 
Martinov za rok 2007 včetně příloh č. 1 – závěrečný 
účet (tabulková část),  č. 2 – přehled o finančním 
hospodaření a výsledku finančního vypořádání, 
č. 3 – přehled o finančním hospodaření sociálního 
fondu, č. 4 – komentář k roční uzávěrce a č. 5 – evi-
dence rozpočtových opatření za rok 2007 a Zprávu 
o výsledku přezkoumání hospodaření Statutárního 
města Ostrava, městského obvodu Martinov za rok 
2007 ze dne 18. dubna 2008 provedeného firmou 
TOP AUDITING, spol. s r.o., Kotlářská 931/53, 602 
00 Brno a schválilo všemi hlasy pro v souladu s § 84 
odst. 2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení) ve znění pozdějších předpisů závě-
rečný účet Statutárního města Ostravy – Městského 
obvodu Martinov za rok 2007 v souladu s návrhem 
na usnesení a písemným materiálem č. 8.  
4) bod 5 – Dále byl členům obvodního zastu-
pitelstva předložen výsledek inventarizace MOb 
Martinov za rok 2007 a obvodní zastupitelstvo 
všemi hlasy pro vzalo na vědomí Zápis z provedené 
inventarizace majetku a závazků Statutárního města 
Ostravy – Městského obvodu Martinov  ze dne 
27. března 2008 a také všemi hlasy pro schválilo 
výsledek provedené inventarizace majetku a zá-
vazků Statutárního města Ostravy – Městského 
obvodu Martinov ke dni 31. prosince 2007 doložený 
Zápisem z provedené inventarizace majetku a zá-
vazků ze dne 27. března 2008 v souladu s návrhem 
na usnesení a písemným matriálem č. 9.
5) bod 6 – Dále byl obvodnímu zastupitelstvu  
předložen hospodářský výsledek příspěvkové 

(pokračování na straně 4) 
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(pokračování ze strany 3)
organizace Mateřská škola Ostrava – Martinov za 
rok 2007. Dle § 30 odst. 2 zákona č. 250/2000 Sb., 
o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve 
znění pozdějších předpisů, je příspěvková organi-
zace povinna „tvořit rezervní fond ze zlepšeného 
výsledku hospodaření na základě schválení jeho 
výše zřizovatelem (Zastupitelstvo městského 
obvodu Martinov) po skončení roku, sníženého 
o převody do fondu odměn“. Obvodní zastupitelstvo 
poté všemi hlasy pro schválilo v souladu s § 30 odst. 
2 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů, 
hospodářský výsledek příspěvkové organizace 
Mateřská škola Ostrava – Martinov za rok 2007 ve 
výši 961,02 Kč v souladu s návrhem na usnesení 
a písemným materiálem č. 10.
6) bod 7 – Obvodnímu zastupitelstvu byl následně 
předložen přehled výsledku hospodaření SMO – 
městského obvodu Martinov za období od 1. ledna do 
31. března 2008. Tento přehled hospodaření za obdo-
bí od 1. ledna do 31. března 2008 byl také obvodním 
zastupitelstvem schválen všemi hlasy pro v souladu 
s návrhem na usnesení a písemným materiálem č. 11. 
7) bod 8 – Obvodnímu zastupitelstvu bylo na závěr 
předloženo 2. rozpočtové opatření MOb Martinov. 
Rada města Ostravy svým usnesením č. 3589/56 ze 
dne 18. března 2008 schválila městskému obvodu 

Martinov částku z přijatých prostředků z veřejné 
pokladní správy státního rozpočtu na 1. čtvrtletí 
r. 2008 na úhradu nákladů souvisejících se zabez-
pečením činností vykonávaných v oblasti sociálně 
právní ochrany dětí. Toto zvýšení se projevilo 
u paragrafu „SPOD“. Rada města Ostravy svým 
usnesením č. 3782/58 ze dne 8. dubna 2008 rozhodla 
o poskytnutí investiční dotace městskému obvodu 
Martinov na realizaci části cyklistické stezky – Jan-
tarové stezky, v trase Greenways podél řeky Opavy 
v oblasti chatoviště po hranici městského obvodu 
Třebovice. Toto zvýšení se projevilo u paragrafu 
„Ostatní záležitosti pozemních komunikací“. Ob-
vodní rada poté schválila 2. rozpočtové opatření 
městského obvodu Martinov k 30. dubnu 2008 
ve výši 2,17 % schváleného upraveného rozpočtu 
městského obvodu Martinov na rok 2008 v soula-
du s usnesením Zastupitelstva městského obvodu 
Martinov č. 14/2 ze dne 18. prosince 2006 – dotace 
na SPOD a dotace na realizaci Jantarové stezky 
z vyšších rozpočtů svým usnesením č. 402/33 dne 
14. dubna 2008. Obvodní zastupitelstvo vzalo 2. 
rozpočtové opatření MOb Martinov na rok 2008 
na vědomí všemi hlasy pro v souladu s návrhem na 
usnesení a písemným materiálem č. 12.
8) bod 9 – V diskusi bylo projednáno:
a) Starosta informoval členy zastupitelstva: 

- o opravě kanalizace na ul. Na Svobodě v uličce 

vedoucí k ZO Plesenka,
- o měření rychlosti v MOb Martinov a novém 

okrskáři MěP,
- o restaurovaném starém zvonu z kaple, který byl 

dnes vrácen na ÚMOb Martinov,
- o pokračující výstavbě rekonstrukce Jantarové 

stezky.
b) MUDr. Bošotová se dotázala, kdo je novým 
majitelem bývalého obchodu v Martinově – starosta 
přislíbil zjistit.
c) Pan Kudělka pozval všechny přítomné na závody 
veteránů SDH, které se uskuteční spolu s dětským 
dnem na hřišti TJ SOKOL v sobotu dne 31. května 
2008.
d) Pan J. Křížek informoval členy zastupitelstva 
o nutnosti opravit střechu hospodářské budovy 
u Maxima, kde v jedné polovině mají hasiči usklad-
něný materiál. Po posouzení stavu střechy bylo 
zjištěno, že staré krovy jsou shnilé a jejich oprava 
neefektivní, avšak nová střecha by stála cca 300 
tis. Kč. Bylo dohodnuto, že se nechá udělat cenová 
nabídka na opravu střechy a bude projednána na 
příštím zasedání zastupitelstva.

Zápis ještě nebyl podepsánověřovately zápisu.
Zdroj: Zápis z 13. zasedání Zastupitelstva 

městského obvodu Martinov,  
konaného dne 12. května 2008

Zastupitelstvo městského obvodu Martinov mimo jiné projednalo…

OKÉNKO RADNÍCH

V roce 1967 byla provedena generální opra-
va kapličky, která po desetiletí zkrášluje střed 
Martinova. Při její rekonstrukci byla nalezena 
plechová schránka s pamětním listem ze dne 6. 
září 1931, sepsaným panem Rudolfem Pyšem 
při příležitosti dostavby a slavnostního otevření 
této místní zvonice. Protože v té době neměla 
obec pravidelného kronikáře, byl zásluhou paní 
Emílie Hajdukové a pana Gustava Tománka roku 
1967 sepsán další pamětní list o nejdůležitějších 
změnách a událostech v obci. Ten byl následně 
vložen do původní pamětní schránky.

Roku 1991 se martinovští hasiči rozhodli 
opravit a částečně zrekonstruovat martinovskou 
kapli. Při této akci objevili uloženou pamětní 
schránku s pamětními listy. Pan Adolf Kuzník, 
hasičský kronikář, sepsal v tomtéž roce pamětní 
list o porevolučních změnách v naší obci a vložil 
jej také do pamětní schránky.

Dne 22. října 1995 byla u příležitosti předání 
a posvěcení našeho obecního znaku a praporu 
vysvěcena také martinovská kaplička. Jednalo 
se o velkolepou akci, které se zúčastnilo velké 
množství občanů Martinova i okolí. Při této 
příležitosti byl Čestmírem Křížkem sepsán 
pamětní list 1995. Tento dokument byl vložen 
do nové pamětní schránky, kterou zhotovil pan 
Vladimír Klímek z Hošťálkovic. Nová hliníková 
pamětní schránka je větší než ta původní z roku 
1931, aby se do ni pohodlně vešel papír formátu 
A4. Proto do ní byl uložen nejen nový pamětní 

list, ale rovněž původní pamětní schránka a další 
upomínkové předměty.

Prozatím poslední pamětní list 2007 byl zpra-
cován Mgr. Janem Kubicou a zapsán Ing. Čest-
mírem Křížkem u příležitosti vysvěcení nového 
zvonu v martinovské kapli. Zmenšenou kopii 
tohoto pamětního listu jste obdrželi jako přílohu 
v minulém čísle našeho občasníku.

Při této příležitosti bylo radními městského 
obvodu Martinov dohodnuto, že bude pořízena 
nová pamětní schránka, která má lepší mecha-
nické a izolační vlastnosti, a to na náklady členů 

obvodní rady. Na počátku roku 2008 se tato 
pamětní schránka zakoupila u britské firmy JO-
NESCO a byla opatřena pamětním štítkem. Do 
ní byly uloženy předešlé dvě pamětní schránky 
s pamětními listy, pamětní tuba, ve které je 
uložen pamětní list 2007, DVD s fotkami a vi-
deozáznamem z vysvěcení nového zvonu. Nová 
uzamykatelná schránka byla uložena do horní 
části kaple a klíče k ní byly uloženy u starosty 
městského obvodu Martinov.

Ing. Čestmír Křížek, radní

Vážení spoluobčané,
Redakční rada na podnět občanů Marti-

nova se rozhodla zřídit novou pravidelnou 
rubriku ,,Martinov v datech a obrazech“. 
Tato rubrika by měla v každém čísle našeho 
občasníku zobrazit významnou nebo zajíma-
vou fotografii týkající se našeho městského 
obvodu nebo jeho bohaté historie.

Fotografie zobrazená v tomto čísle naše-
ho občasníku zobrazuje odvedence z roku 
1950.

Horní řada z leva: V. Pěchula, L. Mazoch, 
V. Musálek, V. Krečmer a V. Kupka
Spodní řada z leva: J. Poštulka, O. Hajduk, 
V. Holuša a V. Kunc.
Fotografii poskytla Bohumila Javůrková. 

Ing. Čestmír Křížek

Pamětní schránky a pamětní listy
Martinov 
v datech 

a obrazech
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Myslivci hodnotili
Vážení spoluobčané,
v polovině měsíce března t. r. se sešli 

členové Mysliveckého sdružení Děhylov 
na své VČS, aby zhodnotili svou činnost za 
uplynulý myslivecký rok (2007). Toto MS 
provádí výkon práva myslivosti na pronajaté 
honitbě od Honebního společenstva Děhylov. 
V loňském roce došlo k připojení honebních 
pozemků k. ú. Pustkovec-sever a k. ú. Mar-
tinov k stávajícím honebním pozemkům 
k. ú. Děhylov, Dobroslavice a Plesná. Tímto 
připojením se vytvořila honitba o celkové 
výměře 1819,1 ha. 

Na VČS bylo konstatováno, že přes veš-
keré vynakládané úsilí členů dochází již po 
mnoho let  ke snižování početních stavů 
drobné zvěře – bažantů a zajíců. Dříve hojná 
koroptev se již několik let v naší honitbě 
prakticky nevyskytuje. Sdružení hledá cesty, 
jak drobnou zvěř v honitbě udržet a její stav 
navýšit.

Každoročně se provádí sběr bažantích va-
jec z opuštěných nebo vysečených hnízd. Tato 
vejce se uměle líhnou, bažantíci se odchová-
vají ve voliérách a jako dospělí se vypouštějí 
do volné přírody. Avšak předpokládané na-
výšení stavu bažantů v přírodě neodpovídá 
vynaloženému úsilí. Početní stavy se výrazně 
nenavyšují ani nákupem dospělých bažantů, 
kterých se každoročně vypouští do přírody 
několik desítek kusů. 

Hledal se také způsob, jak navýšit stavy 
zajíců. Protože minimální cena jednoho zajíce 
je 2000 Kč, dlouho jsme zvažovali, zda a jak 
zazvěření uskutečnit. Na základě některých 
zkušeností z jiných mysliveckých sdružení 
jsme se rozhodli koncem minulého roku pro 
umělý odchov. Postupně byly (za cenu 2000 
Kč/ks) zakoupeny tři páry zajíců, včetně 

odchovných kotců. S napětím očekáváme, 
zda a kolik zajíců se podaří tímto způsobem 
odchovat a vypustit do přírody. 

Zazvěřování je velmi nákladná záležitost, 
jejíž výsledek neodpovídá vynakládanému 
úsilí. V honitbě se vyskytuje značný počet 
škodné zvěře a hodně volně pobíhajících psů 
a koček, kteří tuto zvěř ruší a likvidují. Zvěř 
v honitbě vyžaduje klid a nesmí být, a to hlav-
ně v době kladení a líhnutí mláďat, rušena. 
Tím, že se honitba rozkládá v příměstské 
oblasti města Ostravy, je rušena jednak volně 
pobíhajícími psy, jednak cyklisty a hlavně mo-
torkáři. Velké ztráty na zvěři způsobuje hustá 
síť veřejných komunikací, kdy na silnicích 
zahyne spousta bažantů, zajíců a srnčí zvěře. 
Ztráty by mohly být nižší, pokud by řidiči  
dodržovali rychlost a v kritických místech 
jezdili předvídavě a ohleduplně.  Že tomu tak 
není, dokazuje loňská bilance registrovaných 
úhynů srnčí zvěře. Zaznamenaný, nahlášený 
úhyn způsobený dopravními prostředky činil 
v loňském roce 17 ks srnců, srn a srnčat. To 
samo mluví za sebe. Myslivci ve spolupráci 
s obecními úřady a úřady městských částí 
vyvíjejí snahu o označení kritických míst 
příslušnými dopravními značkami. Střety 
dopravních prostředků se zvěří také způso-
bují dopravní nehody s nemalými škodami 
na vozidlech, ohrožují zdraví a životy řidičů 
i spolujezdců.  

Další finanční prostředky myslivci inves-
tují na nákup krmiva, léčiv a minerálních 
krmných přísad.

Lesní a polní zvěř vždy byla součástí pří-
rody a oprávněně do ní patří. Je také indiká-
torem životního prostředí, ve kterém žijeme. 
Zvěř ve volné přírodě není, jak se mnozí 
domnívají, majetkem honebního společenstva 
nebo mysliveckého sdružení, ale je součástí 
přírodního bohatství státu. A každý, kdo se 
umí v přírodě slušně a nepozorovaně chovat, 
stane se jistě svědkem nevšedních zážitků při 
pozorování zvěře i ptáků.

Vážení spoluobčané, děkujeme vám, 
že jste tomuto článku věnovali pozornost, 
a věřte, že střílení zvěře je až tou poslední 
vášní, proč myslivci obětují svému koníčku 
tolik volného času.  

Myslivecké sdružení Děhylov

Dne 30. dubna 2008, tak jako v před-
cházejících letech, proběhlo za přispění  
TJ SOKOL a SDH Martinov již tradiční stavě-
ní máje. Celou akcí, která se konala na hřišti  
TJ Sokol Martinov (Na Svobodě), se nesla skvělá 
nálada. Pěkné počasí, dostatek piva či jiného pohoš-
tění, a zejména živá hudba pod vedením p. Libora 
Lyčky zpříjemnily celý den všem přítomným.

TJ SOKOL Martinov touto cestou děkuje nejen 
všem spoluobčanům, kteří se této akce zúčastnili, 
ale i panu Liboru Lyčkovi.

Na další  akce se těší
Jiří Navrátil, starosta TJ SOKOL MARTINOV

Již je tomu 63 let, kdy došlo k osvobození 
obce Martinov od nacistické armády. Osvobo-
zování  začalo 27. 4. a skončilo 28. 4. 1945, kdy 
bylo celé území obce osvobozeno sovětskou 
armádou. Každý rok v tomto datu se občané 
scházejí, aby si na tuto dobu vzpomněli a uctili 
památku padlých za druhé světové války. 
Tak tomu bylo i letos, kdy se zástupci MOb 
Martinov, SDH Martinov, Klubu důchodců, 
Českého červeného kříže a Komunistické 
strany Čech a Moravy sešli před památníkem 
padlých v Martinově. 

Ing. Jiří Křížek  

Nejstarším členem SDH Martinov je pan 
František Polášek – od 1. 1. 1945. Po vstupu 
byl zapojen jako člen zásahové jednotky do 
funkce řidiče a strojníka našeho hasičského 
vozidla. Dbal na provozuschopnost techniky, 
která byla velmi náročná, byla dosti poru-
chová a v té době zastaralá. Při této činnosti 
se staral o výchovu mladých hasičů. Zapojil 
se do pomocných prací při výstavbě nové 
hasičské zbrojnice. Byl pověřován různými 
funkcemi ve sboru. Pomáhal při organi-
zování kulturně-společenských akcí, při 
soutěžích apod. Za tuto poctivou práci byl 
oceněn čestným uznáním SDH, OSH, USH, 
medailí Za příkladnou práci a Za mimořádné 
zásluhy odznakem sv. Floriána. U příležitosti 
loňského jubilea 80 let mu výbor navrhl udělit 
zatím nejvyšší vyznamenání v našem sboru, 
a to „Řád sv. Floriána“, jako výraz ocenění 
za dlouholetou a obětavou práci při naplnění 
hasičského poslání. Tento řád mu byl schvá-
len Ústředním svazem hasičů kraje a předán 
15. března 2008 na hodnotící schůzi SDH.

Zdeněk Kudělka

Osvobození

Řád sv. Floriána

Stavění máje
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První pololetí roku 2008 „Klub důchodců 
Martinov“ nezahálel. 

„My dříve narození“ jsme se podíleli a pro-
váděli:
- podíleli jsme se na zabezpečení kulturních akcí naší obce, jako např. 

tradiční plesy SDH Martinov pořádané v měsících lednu a únoru, 
- dále jsme se podíleli na zabezpečení akce „Hasičské závody vete-

ránů“, pomocí i aktivní účastí v závodech,
- kronikář Mgr. Jan Kubica pro nás seniory připravil zajímavou 

besedu o historii naší obce,
- další zajímavou besedu pro nás připravila Městská policie Poruba 

pod vedením p. Radka Exnera,
- na naší pravidelné besedě, konající se každé první pondělí v měsíci, 

nás navštívil i náš starosta pan Karel Civín, který nás informoval 
o obci,

- v měsíci dubnu jsme se společně s občany obce zúčastnili pietního 
aktu k osvobození naší obce a položili kytičku k památníku,

- v měsíci květnu, jako každý rok, proběhl již tradiční zájezd do ne-
známa. Neznámým místem byl tentokrát Rožnov pod Radhoštěm, 
kde jsme navštívili světoznámý skanzen v přírodě. Po zajímavé 
prohlídce jsme dále navštívili město Příbor, které má dlouhou 
historii.

A co nás čeká dál? No přece červnové smažení vaječiny a vycházka 
do blízkého okolí. Letos to bude ostravská ZOO, kde rádi zhlédneme 
nově vybudované pavilony zvířat a nové přírůstky.

A v září znovu na shledanou.
 Jana Kusynová – předsedkyně Klubu důchodců Martinov 

V neděli dne 4. 5. se uskutečnil již III. ročník setkání hasičských 
praporů z Ostravy a blízkého okolí. Tentokrát se akce konala na 
Masarykově náměstí v Ostravě z důvodu umístění sochy sv. Floriána 
zpět na své původní místo. Tohoto setkání se zúčastnilo 17 prapo-
rů, mezi nimi i zástupci SDH Martinov. Statutární město Ostrava 
nechalo zhotovit pamětní stuhy, které zavěsil primátor města Ing. 
Petr Kajnar na tyto prapory. Součástí akce byla uskutečněna slav-
nostní přísaha nových příslušníků HZS Moravskoslezského kraje. 
K vidění byla hasičská technika, jak současná tak i historická, mezi 
ní i ruční stříkačka SDH Martinov, která je umístěna v hasičském 
muzeu v Přívoze.

Ing. Jiří Křížek

SDH Martinov má za úkol starat se 
nejen o prevenci, ale i o výchovu mládeže, 
zabezpečení kulturně-společenské činnosti, 
o zabezpečení členské základny a o udržení 
techniky a výstroje v pohotovostním stavu. 
K dnešnímu dni má naše SDH 168 členů 
a řadíme se k největším organizacím na 
Ostravsku.

Vedoucí družstev žáků pravidelně každý 
pátek zajišťují nácvik a účast na soutěžích 
v požárním sportu i branných závodech, ale 
také zajišťují účast na letním táboru v ÚHS 
v Janských Koupelích v měsíci červenci. 
Výbor na úhradu nákladů přispívá částkou 
500 Kč na každé dítě. Zatím jsou přihlášeny 
dvě děti.

Stejně jako v roce 2007 organizuje vedení 
rady zasloužilých hasičů setkání (rekreaci) 
zasloužilých hasičů bývalé Severomorav-
ské oblasti v ÚHS v Janských Koupelích. 
Z našeho SDH je přihlášeno zatím šest 
účastníků.

Dne 15. března na hodnotící členské 
schůzi bylo zhodnoceno plnění úkolů hlavně 
v kulturně–společenské oblasti (plesová 
sezona), příprava techniky na jaro, návrhy 
na vyznamenání.

Ve dnech 18.–20. dubna 2008 se usku-
tečnil zájezd na Slovensko do Demänovské 
doliny na chatu Kožiar. Zúčastnilo se celkem 
46 členů s rodinnými příslušníky. Program 
zájezdu byl předem připraven a účastníci 
s ním byli předem seznámeni. V odpoled-
ních hodinách jsme odjeli na termální bazén 
v hotelu Máj. Druhý den byl pro účastníky 
připraven celodenní program. Vydali jsme 
se na prohlídku muzea těžby a zpracování 
kovové rudy a výroby železa v Liptovské 
Maši. Potom jsme odjeli na přečerpávací 
elektrárnu na Černém Váhu, kde jsme vyjeli 
až na horní jezero a mohli jsme se pokochat 
pohledem na okolní Tatry. Večer byla při-
pravena diskotéka, na které se všichni dobře 
bavili. Třetí den jsme odjeli do blízkého 
aquaparku Tatralandia. Mladí se vydováděli 
na toboganech a starší se ohřáli v termálním 
bazénu. Celkově byl zájezd hodnocen klad-
ně. Poděkování patří chatě Kožiar a rodině 
Vávrovým za jako vždy perfektně zorgani-
zovaný zájezd a bezpečnou cestu.   

Ve dnech 2.–4. května 2008 se konal již 
14. ročník „BABETORAIDU“. Letos se 
jelo směrem k Moravskému Berounu. Účast 
byla veliká.

Dne 31. května 2008 se konala soutěž 
veteránů v požárním sportu. Zúčastnily se 
sbory Čavisova, Polanky, Plesné, Oprechtic 
a Martinova. Akce  byla na sokolském hřišti. 
Soutěž vyhrálo družstvo veteránů (nad 40 
let) z Martinova, druhé místo obsadilo druž-
stvo z Plesné a třetí příčka patřila družstvu 
z Oprechtic. Bramborovou medaili si odneslo 
družstvo Polanky. Páté a šesté místo obsa-
dilo družstvo Martinova na 50 let a 60 let. 
Čestné poslední místo si odneslo družstvo 
z Čavisova. Velice kladně bylo hodnoceno 
družstvo žáků, které zahájilo soutěž. Záro-
veň se konal dětský den. Při soutěžích se 
dětem věnovali členové našeho sboru. Za 
výkony při soutěžích byly děti odměňovány 
sladkostmi. Velkým potěšením pro děti 
bylo kropení vodou. Přínosem byla také 
účast podnikových hasičů z Vítkovic, kteří 
předvedli ukázky hašení požáru pomocí 
pěny, hašení zvlášť hořlavých látek a hašení 
pomocí vodního děla. Za tyto výkony byli 
oceněni velkým potleskem. Pro všechny bylo 
připraveno občerstvení a o hudbu se celý den 
staral DJ p. Holub. 

Dne 22. června 2008 ve 14. hodin se v are-
álu velkoskladu Hruška uskuteční soutěž 
v požárním sportu o pohár starosty obce. 

Závěrem mi dovolte, abych poděkoval 
všem organizátorům a pomocníkům při pří-
pravě této akce a také všem účastníkům.

     Za výbor SDH  Zdeněk Kudělka 

Práce SDH Martinov ve druhém čtvrtletí roku 2008

KLUB DŮCHODCŮ 
MARTINOV informuje:

Setkání hasičských 
praporů  
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Vážení spoluobčané,
končí měsíc květen, začínají letní měsíce 

tohoto roku a my Vám přinášíme nejen další 
číslo našeho martinovského občasníku, ale 
i tip na výlet v období letních měsíců.

Muzeum Tatra
Technicky zaměřené 
návštěvníky Valašské-
ho království dokáže 
spolehlivě nalákat mu-

zeum kopřivnické automobilky. Nejucelenější 
sbírka dopravních prostředků Tatra čítá na 
52 osobních i nákladních automobilů, mezi 
nimiž najdete i řadu prototypů a historických 
unikátů. K tomu je potřeba připočítat osm ori-
ginálních podvozků, proslavených zejména na 
nákladních automobilech, a 21 typů motorů.

Záhumenní 369, Kopřivnice
Otevírací doba: květen–září
Út–Ne  od 9.00–17.00 h
Vstupné: 
Dospělí – 75 Kč, 
Děti, studenti, ZTP – 45 Kč

Muzeum
Šustalova vila    

Budova vily v klasicistním stylu byla po-
stavena roku 1889 pro Josefa Šustalu, syna 
zakladatele slavné kopřivnické kočárovky, 
a jeho rodinu. Po 2. světové válce byla 
vila zabavena v rámci následného odsunu 
Němců, který postihl i rodinu Šustalových. 
Brzy však město získalo budovu pro potřeby 
nově vznikajícího Lašského muzea. Sem 
přestěhoval kopřivnický rodák Emil Han- 
zelka své soukromé sbírky, převážně předmě-
ty národopisného a vlastivědného charakteru. 
Později přibyly produkty z místní továrny na 
hliněné zboží a automobilky Tatra.

Sad E. Beneše 226, 742 21  Kopřivnice
Otevírací doba: 1. 5.–30. 9.
Út–Ne  od 9.00–17.00 h 
Pondělí je zavírací den. 

Ing. Jana Míková, Ph.D.

Míra nezaměstnanosti v Ostravě

TIPY NA VÝLET

Z historie Martinova
(letopočty končící nulou)
1610 – místní jméno vesnice bylo Mar-
tinuw.
1650 – podle knížecího rozkazu byl Mar-
tinov natrvalo vyloučen z dobroslavického 
panství. Martinova se ujala Justina Ber-
neckerová z Burhausenu. Důvodem bylo 
nevyrovnání dlužní částky Jana Jiřího 
Cikána.
1760 – uprostřed vesnice byla vybudová-
na studna, která měla průměr 2,5 metru 
a hloubku 5 metrů. Byla vyzděna kame-
ním na jílu.
1780 – 27. února bylo v našem regionu 
pozorovatelné slabé zemětřesení, bez 
způsobených škod.
1800 – v Martinově žilo 488 obyvatel.
1820 – z 28. února pochází zachovalá pe-
čeť Martinova. Je oválného tvaru s výškou 
28 milimetrů a šířkou 27 milimetrů. Za-
chovala se v zápise o výnosu pozemků.
1870 – během roku byla v Martinově 
ustavena první školní rada. Její povinností 
bylo: pečovat o školní budovu a o školní 
nářadí, dohled nad vyučováním a kázní 
žáků, sestavovat rozpočet školy a vést 
evidenci žáků.
1900 – na přelomu století nezasáhla Mar-
tinov imigrační vlna, populační vývoj 
nezaznamenal žádné skoky.
1910 – během roku z obecní studny 
na návsi byla vybudována vodní nádrž 
s hloubkou osmi metrů. Voda v nádrži 
dosahovala 5 metrů a neklesala.
1920 – počátkem roku byla v Martinově 
založena, po Sokolu v roce 1919, druhá 
tělovýchovná jednota – Dělnicko tělový-
chovná jednota (DTJ).
1930 – 6. dubna byla v Martinově založena 
,,Místní vzájemná pojišťovna hovězího 
dobytka“. Přihlásilo se 48 chovatelů se 
100 kusy krav a jalovic.
1940 – 1. října finanční správu nad Marti-
novem převzal finanční úřad v Bílovci.
1950 – během roku bylo v Martinově  
založeno menšinové Jednotné zemědělské 
družstvo, které při svém založení hospo-
dařilo na 80 hektarech půdy. 
1960 – 1. července se Martinov stal místní 
částí Ostravy.
1970 – 1. srpna začaly na lince č. 6 jezdit 
z Martinova do Ostravy tramvaje přes 
Vítkovice.
1980 – v Martinově žilo 872 obyvatel, 
průměrný věk byl 34,3 let.
1990 – 24. listopadu se Martinov stal 
městským obvodem Ostravy podle zákona 
ČNR č. 367/1990 Sb., o obcích.

Mgr. Jan Kubica

ÚřeDNí HODINy ÚMOb MARTINOV
       v období od 11. 6. do 31. 8. 2008

Pondělí 8.00–12.00 a 13.00–17.00
Středa 8.00–12.00 a 13.00–16.00 

Telefonní čísla
starosta   599 423 106
tajemnice   599 423 105
stavební úřad  599 423 101
sociální úsek  599 423 102
majetkoprávní úsek 599 423 103
finanční úsek  599 423 107
úsek vnitřních věcí  599 423 103
fax    599 423 109

PROVOzNí HODINy  
SBĚRNÉHO DVORA
Uložení odpadů ve sběrném dvoře je 
zcela zdarma.
POZOR! Ve sběrném dvoře není možné 
ukládat stavební suť.
Po–pá  10.00–17.00
Sobota    9.00–12.00

ORDINAčNí HODINy 
MUDr. LeNARTOVÉ
Středa  7.30–12.30
Čtvrtek 13.00–15.30

Telefon 596 941 061  

Bc. Tomáš Buček
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Zdeňka Bochňáková

Marie Bongarová

Hildegarda Kortová

Emília Husárová

Ing. Jiří Doubrava

Irena Veselá 

Marie Kuzníková

Jarmila Řondíková

Etelka Moravcová

Marie Lenartová

Věra Kukelková

Anna Robenková

Josef Juchelka

Marie Stehlíková

Zdeněk Řondík

Alois Šeděnka

V měsících dubnu až červnu letošního roku oslavili či teprve oslaví  
svá životní jubilea tito naši spoluobčané
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Všem jubilantům touto cestou srdečně blahopřejeme.

Ing. Jana Míková, Ph.D.
za komisi pro občanské záležitosti

Kyt ičKa  
jub i lantům

František Polášek


